
Geachte lijsttrekkers/fractievoorzitters, 
 
Hierbij ontvangt u ons eindadvies van de informatiefase. Zoals afgesproken bevat dit advies de in 
onze ogen meest reële optie voor een te realiseren coalitie, inclusief onderbouwing. 
 
Inleiding 
Allereerst spreken wij onze dank en waardering uit aan de vertegenwoordigers van alle partijen 
waarmee de gesprekken zijn gevoerd. Wij hebben deze gesprekken als zeer prettig, openhartig en 
nuttig ervaren. Wij constateren dat op veel beleidsterreinen de standpunten van de partijen dicht bij 
elkaar liggen en er in de meeste gevallen hoogstens sprake is van nuanceverschillen. Op een aantal 
terreinen is de bereidheid tot brede samenwerking uitgesproken. Dit maakt dat er de komende 
raadsperiode een goede basis bestaat voor een goed en bestendig bestuur van Nissewaard.  
 
Ons advies is als volgt opgebouwd: 

1. Beschrijving van de gevolgde werkwijze; 
2. Korte weergave van de uitkomsten van de gevoerde gesprekken in grote lijnen; 
3. Toelichting argumentatie advies; 
4. Advies voor het te vormen college van burgemeester en wethouders. 

 
Werkwijze 
Na een oriënterend gesprek met burgemeester Salet op 24 maart 2018, zijn er op 24 en 25 maart 
2018 gesprekken gevoerd met alle partijen – behalve ONS-Nissewaard – die na de 
gemeenteraadsverkiezingen (eerste fase) van 21 maart jongstleden in de gemeenteraad van 
Nissewaard zijn vertegenwoordigd. Na een terugkoppeling aan – onder andere – de 
lijsttrekker/fractievoorzitter van ONS-Nissewaard hebben er nog gesprekken met een tweetal 
partijen plaatsgevonden (tweede fase). 
 
De volgende vragen vormden de basis voor alle gesprekken: 

1. Hoe kijkt men aan tegen de uitslagen van de gemeenteraadsverkiezingen; 
2. Wat zou een logische coalitie zijn; 
3. Wat zijn de speerpunten voor het coalitieprogramma; 
4. Hoe ziet men het vervolg van de coalitievorming; 
5. Hoe ziet men de samenwerking binnen de raad; 
6. Wat verder nog ter tafel komt. 

Tevens zijn in de gesprekken “partij-specifieke” onderwerpen besproken. 
 
Van ieder gesprek in de eerste fase is een verslag opgesteld, dat inmiddels in het bezit van de 
betreffende fractievoorzitter/lijsttrekker is. Er heeft een terugkoppeling van het gehele proces aan 
de lijsttrekker/fractievoorzitter van ONS-Nissewaard plaatsgevonden. Hierbij is door ons geduid 
welke coalitie er op basis van de gesprekken het meest voor de hand ligt. 
 
Uitkomsten van de gevoerde gesprekken 
De gemeenteraadsverkiezingen hebben de raad wezenlijk veranderd. Niet alleen is de PVV 
toegetreden met 5 zetels, de SP en FORZA! Nissewaard zijn uit de raad verdwenen, nadat in de vorige 
periode GroenLinks al niet vertegenwoordigd was. ONS-Nissewaard, PvdA en Nissewaard Lokaal 
hebben winst geboekt, terwijl de overige (landelijke) partijen en LOB een zetel verlies hebben 
geleden. Opvallend is het aantal eenmansfracties in de raad (3) ten opzichte van de vorige periode 
(1).  
 
Alle partijen gaven aan bereid te zijn om deel te nemen aan een coalitie, al verschilden dan wel de 
voorkeurcoalities.  
  



In de gesprekken zijn alle partijen ingegaan op het Masterplan 2020 – 2040, het concept Thuis in de 
Wijk, de bereikbaarheid van Nissewaard en de Woningbouw. De partijen gaven hierbij aan het van 
het grootste belang te achten dat deze thema’s voortvarend ter hand genomen zouden worden, al 
verschilde men inhoudelijk nog wel eens ten aanzien van de invulling/differentiatie van de 
woningbouw. Ook het thema gezonde financiën kwam vaak ter sprake. 
 
De PVV is als nieuwe partij in de Gemeenteraad en daarmee als onbekende factor in de gesprekken 
met de politieke partijen genoemd. De vertegenwoordigers van de PVV hebben in het gesprek met 
de informateurs uitgesproken met de overige fracties op constructieve wijze te willen samen werken.  
  
Argumentatie om te komen tot een keuze voor partijen 
Voor de uiteindelijke keuze waren drie argumenten doorslaggevend: de wens om recht te doen aan 
de verkiezingsuitslag, continuïteit en de behoefte aan een stabiele meerderheid. 
 
De in de vorige collegeperiode bereikte resultaten, de plezierige werkverhouding en het onderlinge 
vertrouwen hebben geleid tot het overwegen aan te bevelen de huidige coalitie voort te zetten. Deze 
coalitie zou in ieder geval recht doen aan het argument continuïteit. Echter, de twee ander 
genoemde argumenten komen bij het voortzetten van de huidige coalitie minder aan bod. Immers, 
een coalitie met een basis van 19 zetels is smal te noemen. 
 
De PVV als coalitie partner is als niet realistisch geconcludeerd i.v.m. de verschillen in de 
verkiezingsprogramma’s op voor ONS-Nissewaard essentiële onderdelen. Getalsmatig zou een 
coalitie met Nissewaard Lokaal en een derde partij ook tot een (ruime) meerderheid in de Raad 
kunnen leiden. Echter, wij zijn van mening dat een brede coalitie op basis van continuïteit waarin het 
politieke spectrum zo veel mogelijk vertegenwoordigd is, de voorkeur heeft. Dit neemt niet weg dat 
er waardering is voor het verkiezingsresultaat van Nissewaard Lokaal. 
 
Advies 
Op basis van de gevoerde gesprekken komen wij tot de conclusie dat de meest gewenste optie een 
coalitie van ONS-Nissewaard, PvdA en VVD is. Deze doet recht aan de uitslag van de verkiezingen, 
biedt continuïteit en voldoende draagvlak. Het politieke spectrum is breed vertegenwoordigd en 
verschaft de gemeente Nissewaard als zodanig een goede uitgangspositie voor de komende 
raadsperiode. De nodige onderwerpen zijn in de tweede gespreksronde besproken in een dusdanig 
positieve en constructieve sfeer, dat er op voorhand geen belemmeringen te benoemen zijn voor het 
aangaan van onderhandelingen om tot een coalitieakkoord te komen.  
 
Dit maakt naar onze mening de weg vrij voor ONS-Nissewaard om met deze partijen te gaan 
onderhandelen over een coalitieakkoord en een nieuw college. Dit ook in de wetenschap dat in de 
gesprekken met alle politieke partijen werd uitgesproken dat er een grote mate van consensus is op 
belangrijke lokale thema’s. Hierbij willen wij niet onvermeld laten dat er vanuit diverse partijen naar 
onze mening zinvolle suggesties zijn gedaan om op belangrijke onderwerpen de Raad eensgezind en 
vooruitgeschoven te laten opereren. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Gert Jan ’t Hart 
Richard Sitton 
 
 

 


